
PROTOKÓŁ Nr XXVI/2009 
 

z XXVI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 2 września 2009 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej o godzinie15
30

, a zakończyła się o 

godzinie 17
05

. 

Sesji przewodniczył Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 14, co stanowi 93%. 

W sesji udział brało 4 pracowników urzędu gminy oraz 4 osoby zainteresowane obradami . 

 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad XXVI sesji Rady Gminy 

- stwierdzenie quorum. 

      2.   Uchylenie Uchwały Nr XXIV/150/2009 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 23  

            kwietnia 2009 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

            gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Rozgarty. 

3. Wolne wnioski i zapytania. 

4. Zakończenie obrad XXVI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad XXVI sesji Rady Gminy i stwierdzenie quorum. 

 

XXVI sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył, powitał zebranych Zbigniew Drewnowski 

– przewodniczący Rady Gminy. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono uwag. 

 

Przypomniał, że wszyscy radni otrzymali wraz z projektem uchwały kserokopie skargi 

Wojewody na uchwałę Nr XXIV/150/2009 i kserokopie odpowiedzi na skargę. 

 

 

Ad. 2 

Uchylenie uchwały Nr XXIV/150/2009 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 23 kwietnia 2009 

roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka 

dla miejscowości Rozgarty. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił wójta o komentarz do projektu uchwały. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że Wojewoda zakwestionował uchwałę dotyczącą miejscowości Rozgarty. 

Toruńscy prawnicy uznali, że może ona być wydrukowana, a bydgoscy, że nie.  
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Rozmawiał w tej sprawie z dyrektorem Jagodzińskim i panią Czerwińską. Poszli oni na 

kompromis, że jeżeli Rada gminy uchyli tą uchwałę do czwartku to oni wycofają skargę do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 

To było powodem pilnego zwołania sesji. 

Poprosił kierownika Referatu Rolnictwa o szczegółowe  przybliżenie tematu. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Przypomniał, że 23 kwietnia Rada Gminy uchwaliła dwie uchwały. Jedna z nich dotyczyła 

trzech działek. Działka 39 to działka pana Grabińskiego, nr 67 to działka pana 

Nowakowskiego, a nr 67 to działka pana Deleszka / we współwłasności/ oraz droga we 

współwłasności kilku właścicieli. Wszystkie te działki położone są w Rozgartach. 

Wojewoda zarzucił trzy uchybienia.  

Pierwsze to w uzgodnieniach i projekcie uchwały przysłanej przez architekta nie było działki 

39. Na mapach ona widniała i w projekcie końcowym. Inny był załącznik graficzny przed 

inny po. Dla działki 62 przed wyłożeniem planu zaznaczony był budynek szeregowy, a potem 

wprowadziliśmy, że może być zabudowa bliźniacza i rysunek nie zgadzał się z planem. Nie 

zgadzała się z planem też szerokość drogi do działki 62. 

Nowa procedura rozpocznie się od uzgodnień. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Stwierdził, że urząd wojewódzki z punktu formalnego ma rację, a dla nas wniosek, że jak się 

rozpocznie jakikolwiek plan to nie wolno robić żadnych zmian. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Przypomniał, że to mieszkańcy protestowali i nie chcieli zwartej zabudowy. 

 

Henryk Lizak – radny 

Zapytał, jakie byłyby konsekwencje gdyby sprawa była w sądzie. 

 

Tadeusz Smarz wójt gminy 

Odpowiedział, że gmina musiałaby zapłacić opłatę sądową w wysokości około 3 tysięcy 

złotych i nastąpiłoby stwierdzenie nieważności uchwały. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, czy są publikowane uchwały dotyczące planów zagospodarowania przestrzennego 

w dzienniku urzędowym i jaki jest termin do opublikowania. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

 Poinformował, że jeżeli wojewoda nie wniesie uwag w ciągu 31 dni są publikowane. 

W przypadku uchwały, która będzie uchylana termin nie został dotrzymany, ale sąd i tak by ją 

uchylił.  

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformowała, że nie ma uchwał niepublikowanych. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował., że nasze uchwały muszą być przesłane do wojewody w ciągu 7 dni od dnia 

sesji. Jeżeli jest coś nie tak to proszą o uzupełnienie. 

 

Henryk Lizak – radny 
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Zapytał, czy coś się zmieni w zabudowie, bo jest to długa działka. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że przyznano rację mieszkańcom i dlatego rozbito ten teren na dwie uchwały. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że dopuszczono do zabudowy bliźniaczej nie szeregowej. 

 

Henryk Lizak – radny 

Poinformował, że słyszał, że mają się zmienić przepisy budowlane i będzie można się 

budować w granicy działki. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że był na szkoleniu gdzie o tym mówiono. Jest to tylko zapowiedź, na razie 

tego nie ma. 

 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr 

XXIV/150/2009 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 23 kwietnia 2009 roku w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka dla 

miejscowości Rozgarty. 

 

Zapytał, kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XXVI/160/2009 
 

w sprawie  uchylenia Uchwały Nr XXIV/150/2009 Rady Gminy Zławieś Wielka z dnia 23 

                  kwietnia 2009 roku w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

                  przestrzennego gminy Zławieś Wielka dla miejscowości Rozgarty 
 

 

Ad. 3 

Wolne wnioski zapytania. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał pismo pana Rzeszutko w sprawie terenów zalewowych w Czarnowie. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że gmina długo koresponduje z panem Rzeszutko. 

Gmina starała się o budowę stacji pomp. 

Uchwała ta została podjęta w 2001 roku gdzie nie mówiło się o terenach zagrożonych 

powodzią. W marcu 2002 roku weszła ustawa z ważnością od 1 stycznia, że nie można 

wyznaczać terenów budowlanych na terenach zalewowych. Nastąpiło tu naruszenie prawa 

przez wojewodę. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 
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Zapytała, czy nie było można już wtedy uciąć tej sprawy i nie wydawać pozwoleń na budowę. 

Budynki w Czarnowie nie powstały od stycznia do marca tylko powstają do dnia dzisiejszego. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że pozwolenia na budowę wydaje starosta. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu Rolnictwa 

Wojewoda uznał, że plan jest zgodny z prawem i on obowiązuje. 

 

Małgorzata Kutnik- radna 

Zapytała, dlaczego taka uchwała nie została wywołana w 2003 roku. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformowała, że nikt nie wniósł uwag i zastrzeżeń. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Było kiedyś pytanie i była odpowiedź, że gmina sobie zastrzega , że są to tereny zalewowe. 

Jeżeli przyjdą lata mokre inne miejscowości też będą zalane. Kto nie przeżył lat 80- tych nie 

wie na czym się buduje. Nie budują prawidłowo fundamentów. 

 

Krzysztof Rak – radny 

Mówienie, ze przez 30 lat nikt wody nie widział jest niepoważne. Groźba taka istniała w tym 

roku, ale Włocławek umiejętnie dozował wodę i nie pozalewało. Może przyjść taki rok, że 

zaleje wszystko i co z odszkodowaniami.  

Co urząd gminy ma zamiar zrobić w tym kierunku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Temat jest obszerny i przekracza kompetencje wójta i gminy. 

W planach wojewódzkich ujęta była budowa przepompowni, ale bez jakiegokolwiek powodu 

odstąpiono od realizacji tego zadania.. Na koszt gminy Hydroprojekt od nowa przygotował 

dokumentację do wydania pozwolenia wodno-prawnego i wojewoda to pozwolenia wydał. 

Gmina zrobiła wszystko, żeby przepompownia powstała, ale Urząd Marszałkowski skutecznie 

temat ten blokował. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Stwierdził, że sprawy melioracyjne są bardzo zaniedbane na terenie gminy. Wszystkie kanały 

idące do Wisły są zamulone. Sprawa odpływu wód jest beznadziejna. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że kanał gdzie ma być przepompownia nie jest gminny. Ochrona 

przeciwpowodziowa powinna być. Drożność rowów to sprawa Gminnej Spółki Wodnej. 

GSW może ubiegać się o dotacje jeśli ma wpływy ze składek. Nasza GSW uchwaliła sobie, 

że nie będą płacili składek. 

 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik Referatu Rolnictwa 

Zarząd GSW uchwalił, żeby nie płacić składek, bo nie można było ich ściągnąć.   

Każdy powinien dbać o swoje urządzenia. 

 

Zenon Podgórski – radny 
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W Polsce są bzdurne przepisy, są więźniowie i ich powinno wykorzystać się do pracy, a tych 

co nie chcą pracować to zmusić do pracy. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Mieszkańcy bloków w Toporzysku poprosili dyrektora szkoły, żeby autobus szkolny wjeżdżał 

na osiedle. Jak jechał pan Małkowski nie było problemu. Pan Złotucha powiedział, że nie 

będzie wjeżdżał bo nie będzie cofał, poza tym pracodawcą jest pan wójt i on nie musi słuchać 

poleceń dyrektor. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Dowóz dzieci do szkół to zadanie własne gminy. Pierwszy raz słyszy o tym problemie. 

Dyrektorzy szkół zostali upoważnieni do organizacji dowozu i w godzinach pracy szkoły 

zarządzają autobusem i kierowcą. Autobus szkolny nie może cofać i nikt do tego nie zmusi 

kierowcy. Trzeba tak przygotować wjazd kierowcy, żeby autobusu nie cofał. 

 

Mirosław Trzybiński – radny 

Poinformował, że postara się na terenie spółdzielni zrobić jakieś rondo do zawracania. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Podziękował za dobrą organizację dożynek gminnych.  

Poinformował, że wykonanie ulicy Szkolnej w Górsku jest fatalne i ktoś za to jest 

odpowiedzialny. 

Prosi o wyrównanie drogi leśnej i Rzemieślniczej albo wypełnienie tłuczniem dziur. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Prosi o wyrównanie drogi mlecznej w Gutowie. 

Była naprawiana droga od leśniczówki do Zarośla, trzeba ją naprawić w odwrotnym kierunku. 

Na ostatnie sesji prosiła o przesłanie wyników egzaminacyjnych szkół podstawowych i 

gimnazjalnych, do dzisiaj ich nie dostała. 

Miała być powołana komisja żeby zbadać sprawę żwirowni, czy są wypracowane jakieś 

wnioski. 

Prosi o postawienie pojemników na plastiki w Gutowie. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że odnośnie sprawy żwirowni kilka razy zwracał się do przewodniczącego 

komisji ds. obywatelskich o zwołanie komisji w tej sprawie, ale bez skutku. Może komisja 

zbierze się przed najbliższą sesją. Uważa, że komisja w tej sprawie powinna się odbyć. 

Zapytał, jaka była odpowiedź kolegium odwoławczego w sprawie pana Wójcika. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Poprosił o poinformowanie na jakim etapie są prace na ulicy Markiewicza w Górsku i na 

parkingu, droga do jeziora miała być poszerzona. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że kolegium podjęło decyzję pozytywną dla pana Wójcika. Pani Lorenc ze 

starostwa przyspieszyła wydanie pozytywnej decyzji.  

Wniósł sprawę do sądu administracyjnego, ponieważ pani Lorenc wydała decyzję z 

naruszeniem przepisów, jeszcze przed uprawomocnieniem. 

W dniu dzisiejszym odbyło się już 19 spotkanie na zadaniu przy ulicy Markiewicza. Budowę 

parkingu realizuje starostwo. Odstąpiono od poszerzenia ulicy i przebudowy wjazdu na drogę 
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krajową. Poinformował o tym marszałka. Ścieżka robiona jest przez gminę i nadleśnictwo. 

Gmina już częściowo ją oświetliła, będą też wykonane dwie lampy na parkingu. Gmina 

wykonuje tez renowację krzyża pod okiem konserwatora zabytków. Zadanie to powinno być 

wykonane do końca września. 

 

Mirosław Trzybiński -  radny 

Stwierdził, że od fermy w Toporzysku do figurki została zamknięta droga, czy nie można jej 

ponownie otworzyć. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Droga ta jest prywatną własnością. Przeprowadzono rozmowy z pobliskimi mieszkańcami i 

temat drogi został załatwiony, będzie ona przechodziła przez ogród pana Strzępka. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

W Górsku na wysokości pana Pawłowskiego jest do poprawienia nawierzchnia bitumiczna, są 

pęknięcia. 

Niegrzecznie było powiedzieć na dożynkach, że z winy grupy radnych było odrzucone 

studium. Nie była to tylko wina radnych ale też urzędników. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Poinformował, ze nie był na zebraniu rady sołeckiej zwołanej na temat przedszkola, ponieważ 

musiał wyjechać. 

Rozmawiał z osobą, która pracuje przy budowie autostrady. Twierdzi ona, że można kupić u 

nich duże ilości ziemi. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Poprosiła wójta o przybliżenie tematu związanego z budową ośrodka kultury Górsku. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przedszkole wyrównywania szans w Górsku już nie istnieje, ponieważ Pani dyrektor szkoły 

nie była w stanie wygospodarować pomieszczenia na nie.  

Nie wyrażono też zgody na uruchomienie go w szkole w Przysieku , bo są tam toalety na 

zewnątrz.  

W sali spółdzielni mieszkaniowej w Rozgartach też nie może być uruchomione ze względu na 

to, że są tam ściany z regipsu. 

Przedszkole to zabrano z terenu naszej gminy. 

Pan Żyłkowski z fundacji, która prowadzi te przedszkola zwrócił się o pożyczkę do gminy w 

wysokości 23 tysięcy złoty uzasadniając to tym, że nie ma na wynagrodzenia nauczycieli. 

Gmina pomaga też im dając po jednym pracowniku do pomocy przy opiekowaniu się 

dziećmi. 

Nie wchodzi w grę budowa domu kultury na dole działki, ponieważ są tam płynne piaski. 

Księgozbioru nie można umieścić w szkole, jedynie w pomieszczeniach agronomówki. 

Budynek gdzie mieści się biblioteka trzeba zburzyć i jest to uzgodnione z konserwatorem 

zabytków. Nie wie jednak jak powiedzieć społeczeństwu, że musi być zlikwidowana apteka. 

Według nowych przepisów apteka musi mieć 100 m
2
 i Pani, która obecnie ją prowadzi nie 

jest zainteresowana kupnem pomieszczeń na aptekę, a poza tym ma ona emeryturę. 

Budynek ma być tak rozebrany, żeby nie naruszyć pomieszczeń centrali telefonicznej. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Stwierdził, że może pan Wawrzeńczyk będzie zainteresowany powstaniem apteki. 
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Zenon Podgórski – radny 

A może należałoby wykupić ziemię od spółdzielni mieszkaniowej po panu Markowskim i tam 

pobudować dom kultury. Nie jest to grunt drogi i jest go sporo. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że weźmie ten fakt pod uwagę. 

Przypomniał, że była też propozycja budowy ośrodka kultury na boisku koło kościoła. Uważa 

jednak, że to nie jest dobra koncepcja. 

 

 

Nikt więcej głosu nie zabrał. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady XXVI sesji Rady Gminy. 

 

 

 

                                                                                           Przewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                                Zbigniew Drewnowski 

 

Protokółowała : 

Mirosława Mycak 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       

 

 


